
استفاده از فیلترشکن ممنوع شد

کسب و کارهای پرمخاطب به سکوهای 
داخلی منتقل می شوند؟

شورای عالی فضای مجازی مصوبه جدی را ابلاغ کرده 
است که طبق آن برای اولین بار استفاده از فیلترشکن 
استفاده  مصوبه  این  طبق  است.  شده  اعلام  ممنوع 
که دارای مجوز قانونی  از فیلترشکن تنها در مواردی 
باشد، امکان پذیر است. از سوی دیگر طبق این مصوبه 
وضعیت  ساماندهی  »بررسی  برای  نفره   ۷ کارگروهی 
کارگروه  ابزارهای پالایش شکن« تشکیل می شود. این 
با مسئولیت رئیس مرکز ملی فضای مجازی و عضویت 
، وزرای اطلاعات، ارتباطات، نماینده  دادستان کل کشور
سپاه پاسداران، 2 نفر از اعضای حقیقی شورای عالی 
به  را  بررسی ها  نتیجه  و  شده  تشکیل  مجازی  فضای 
شورای عالی ارسال می کند. همچنین طبق این مصوبه 
با عنوان »بررسی راهکارهای افزایش میزان سهم ترافیک 
داخلی و مقابله با پالایش شکن ها« وزارتخانه های ارشاد 
با همکاری وزارت اقتصاد و ارتباطات موظف هستند که 
تولیدکنندگان محتوا و کسب وکارهای فعال در سکوهای 
خارجی را به سکوهای داخلی منتقل کنند. در این زمینه 
هم تایید شده که این وزارتخانه ها باید کاری کنند که 
ظرف ۶ ماه حداقل ۵۰درصد از تولیدکنندگان محتوای 
صفحات و کانال های پرمخاطب، بستر فعالیت شان را از 
پلتفرم های خارجی به پلتفرم های داخلی منتقل کنند. 
همچنین طبق این مصوبه تمامی خدمات دولتی باید از 
طریق سکوهای داخلی ارائه شود. همچنین این مصوبه 
تبلیغ افراد حقیقی در سکوهای خارجی را هم ممنوع 

کرده است.

کسب وکارهای پرمخاطب به سکوهای     انتقال 
داخلی

براساس ماده یک این مصوبه وزارت فرهنگ و ارشاد با 
همکاری وزارتخانه های امور اقتصاد و دارایی و ارتباطات 
و فناوری اطلاعات موظف است ظرف مدت یکماه طرحی 
برای ترغیب تولید کنندگان محتوا و کسب وکارهای فعال 
در سکوهای خارجی به منظور فعالیت آنها، صرفا در 
سکوهای داخلی آماده کند و برای تصوبب در شورای 
معین ارائه دهد. این ماده یک تبصره دارد. طبق این 
ح باید به گونه ای آماده شود که طی شش ماه  تبصره طر
پس از ابلاغ، حداقل ۵۰ درصد از تولیدکنندگان محتوای 
صفحه ها و کانال های پرمخاطب، بستر فعالیت شان را از 
سکوهای خارجی به سکوهای داخلی منتقل و فعالیت 
کنند. همچنین طبق این تبصره تعیین شاخص صفحه ها 
و کانال های پرمخاطب، مرکز ملی فضای مجازی کشور 

تعیین شده است.

   ممنوعیت تبلیغ اشخاص خصوصی در سکوهای 
خارجی

در ماده دوم این مصوبه هرگونه تبلیغ اشخاص حقوقی 
در بستر سکوهای خارجی غیرمجاز ممنوع است. وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی با همکاری سازمان صداوسیما، 
فرماندهی کل انتظامی، وزارت امور اقتصادی و دارایی 
و قوه قضائیه مکلف به اجرایی سازی و تامین لوازم آن 
بوده و هر ۳ ماه یکبار نتایج را به مرکز ملی فضای مجازی 
از  منظور  نشده  مشخص  اینجا  در  دهند.  ارائه  کشور 

»اجرایی سازی« یعنی چه؟ 

   ارائه خدمات دولت تنها در سکوهای داخلی
همچنین طبق ماده سوم این مصوبه وزارت ارتباطات 
الکترونیکی  دولت  تعامل پذیری  کارگروه  همکاری  با 
گیر و ضروری  موظف شده امکان ارائه خدمات دولت فرا
را به صورت انحصاری در بستر سکوهای داخلی فراهم 
کند. طبق تبصره همین ماده، وزارت ارتباطات مکلف 
گیر و  است امکان ارائه حداقل دو مورد از خدمات فرا
ضروری دولتی در سکوهای داخلی را تا شش  ماه پس از 
گیر و ضروری« بودن  ابلاغ فراهم کند. مرجع تعیین »فرا
خدمت ارائه شده هم مرکز ملی فضای مجازی کشور عنوان 
شده است. همچنین تنظیم گران بخشی موظف  شده اند 
با هدف رفع نیاز و ایجاد تنوع در سند مصرف کاربران با 
، ظرف مدت یکماه خدمات و  سازوکارهای حکمرانی پذیر
سکوهای پرکاربرد )بالفعل یا بالقوه( خارجی را شناسایی و 
امکان فنی برای دسترسی به خدمات مفید خارجی را در 
قالب های حکمرانی پذیر بررسی کرده و ضوابط را به مرکز 

ملی ارائه کنند.

   خدمات رایگان »تحریم شکن«
در بخش دیگری از این مصوبه برای مقابله با تحریم های 
ظالمانه هم راهکارهایی در نظر گرفته شده است از جمله 
اینکه، به منظور مقابله با تحریم های ظالمانه خارجی در 
حوزه فناوری، وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات موظف 
است خدمت »تحریم شکن« را به شکل رایگان فراهم کند. 
همچنین آن وزارتخانه موظف است در صورت تمایل 
بخش خصوصی، مجوز لازم را اعطا و زمینه را برای فعالیت 

آنها در ارائه خدمات تحریم شکن فراهم کند.

   ممنوعیت استفاده از فیلترشکن
در بند انتهایی این مصوبه برای اولین بار با نام بردن 
از ابزارهای پالایش شکن به عنوان فیلترشکن گفته شده 
که استفاده از ابزارهای پالایش شکن ممنوع است، مگر 
مواردی که دارای مجوز قانون باشند. همچنین در تبصره 
ابزارهای  وضعیت  ساماندهی  بررسی  برای  ماده  این 
پالایش شکن، کارگروهی ۷ نفره با مسئولیت رئیس مرکز 
 ، ملی فضای مجازی کشور و عضویت دادستان کل کشور
وزرای اطلاعات و ارتباطات، نماینده سپاه پاسداران، دو 
نفر از اعضای حقیقی شورای عالی پیش بینی شده که 
نتایج بررسی های صورت گرفته را به شورای عالی ارائه 

کنند.

آرمان ملی- حمید شجاعی:  »دولت رئیسی 
نیازمند تغییر است« این گزاره ای است که بارها 
از سوی کارشناسان و تحلیلگران سیاسی و 
ح شده و با توجه به عملکرد  اقتصادی مطر
دولت و بازدهی و نتایج مشخص شده دیگر 
همگان معتقدند که دولت رئیسی در آستانه 
سومین سال عملکردی خود نیاز مبرمی به 
تغییر نفرات و جایگزینی افراد توانا تر، مجرب تر 
و متخصص دارد تا شرایط حاضر را تغییر دهد. 
نگاهی به وضعیت اقتصادی، معیشت مردم و 
عدم تحقق وعده های دولت نشان می دهد 
که دولت طی دو سال و اندی گذشته نتوانسته 
آنطور که باید عمل کند و شاخص ها نیز چندان 
صعودی و رو به بالا نبوده است. کافی است 
نظری بر افزایش لجام گسیخته قیمت سکه، 
ارز، مسکن خودرو و... بیندازیم تا به دست آید 
که اوضاع از چه قرار است. البته این واقعیت 
ماجراست و آنچه که جامعه و ناظران بی طرف 
آن هشدار  می بینند و دلسوزانه نسبت به 
می دهند نیز بر همین مبنا استوار است. اما 
گر بخواهیم از نگاه دولت به مسائل بنگریم  ا
نه تنها شرایط بد نیست بلکه امروز بعد از 
قریب به ۳ سال در شرایط مطلوبی نسبت به 
گذشته به سر می بریم و همزمان نیز با سرعت 
رو به سوی رشد و توسعه حرکت می کنیم. 
عملکرد مدیران دولت در مراتب مختلف نیز 
با کوچک ترین انتقادی مواجه نیست و اساسا 
با این روند مثبت و موثر نیازی به تغییر نفرات 
نیست. اما از نگاه جامعه شرایط دقیقا معکوس 
آن چیزی است که دولتیون روایت می کنند. 
حتی انتقادات به عملکردها به جایی رسیده 
که نه تنها مخالفان و منتقدان که امروز حتی 
حامیان رئیسی نیز انتقادات تندی را نسبت به 
عملکرد دولت روانه می کنند و مجلسی که 22۰ 
نماینده آن به رئیسی برای حضور در انتخابات 
ریاست جمهوری نامه نوشت از ابتدای این 
دولت چندین وزیر را تا پای استیضاح برده و با 
فشار چندین وزیر را برکنار کرده است. لذا وقتی 
مخالف، منتقد، موافق و حامی جملگی معتقد 
به تغییرات در دولت هستند این نوع مقاومت 
دولت جای تامل دارد. کسر قابل توجهی از 
کارشناسان و صاحب نظران عرصه اقتصاد بر 
این باورند که تیم اقتصادی دولت چه در حوزه 
مدیریتی در سازمان برنامه و بودجه و چه در 
برخی حوزه های وزارتی چون وزارت اقتصاد یا 
وزارت تعاون و کار نیاز به تغییر و هوای تازه دارد. 

جالب اینجاست که رئیسی همواره بر این نکته 
کید داشته و دارد که »دولت مردمی با احدی  تا
گر مدیری نگاه تحولی نداشته  تعارف ندارد و ا
باشد کنار گذاشته می شود.« به نظر می رسد 
برای اینکه به اصل ماجرای عدم تغییر مدیران 
در دولت رئیسی برسیم ابتدا باید نگاه تحولی 
را در نظر رئیس جمهور محترم دنبال کنیم 
که اساسا این چگونه نگاهی است که با وجود 
شرایط نه چندان مساعد اقتصادی کشور هیچ 
مدیری را کنار نمی گذارند. آیا همه مدیران 
رئیسی نگاه تحولی دارند؟ تحول در دولت 
همواره اتفاقی رو به جلو است که با دگرگونی 
مثبت همراه است و معمولا نیز با تحول و تغییر 
نتایج مثبتی حتی مقطعی همراه است. اما 
اینکه بگوییم مردان دولت رئیسی نگاه تحولی 
دارند حداقل وضعیت و شرایط جامعه روایت گر 

چنین امری نیست. 

   تغییر یا جابه جایی؟
کثر دولت ها بوده  این رویه ای معمول در ا
گر وزیری توسط مجلس یا خود دولت  که ا
کنار گذاشته می شده پس از چندی سمت 
مشاورت یا مدیریت در حوزه  دیگری پیدا 
گر در دولت های گذشته  می کرده است. اما ا
این مهم تا ۳۰ درصد اجرا می شده در دولت 
رئیسی تا ۷۰ درصد رسیده است. به عبارتی 
کمتر کسی بوده که در دولت رئیسی از مقامی 
کنار رفته باشد و در مقام دیگری به کار گرفته 
نشده باشد. گویی اینکه سنت تغییر رو بهبود 
کن تغییر  در دولت رئیسی به جابه جایی سا
رویه یافته است. چنانکه بسیاری از این افراد 
که از ابتدای دولت رئیسی با رئیس جمهور 

همراه بوده اند طی این سال ها فقط سمت 
و صندلی هایشان تغییر کرده است و اساسا 
دولت عقیده ای به کنارگذاشتن افراد نداشته 
است. به این اسامی نگاه کنید: »حجت ا... 
عبدالملکی، سیدرضا فاطمی امین، حمید 
سجادی، جواد ساداتی نژاد، یوسف نوری« 
اینها کسانی بودند که در دولت رئیسی وزارت 
، وزارت صمت، وزارت ورزش و  کار تعاون و 
وزارت  و  کشاورزی  جهاد  وزرارت  جوانان، 
آموزش و پرورش را عهده دار بودند. اما به دلایل 
مختلفی چون استیضاح، برکناری یا استعفا 
زیر فشارهای مجلس از دولت جدا شدند. اما 
این جدایی چندان به طول نینجامید. چرا که 
حجت ا... عبدالملکی پس از استعفا از سوی 
رئیس جمهور به دبیری شورای عالی مناطق 
آزاد منصوب شد. سیدرضا فاطمی امین پس 
از پیاده شدن از قطار دولت از سوی دولت به 
سمت مشاور رئیس جمهور در نظارت بر روند 
اجرای طرح های تولیدی منصوب شد. حمید 
سجادی پس از استعفا به سمت عضو شورای 
عالی جوانان منصوب شد و در نهایت یوسف 
نوری نیز پس از برکناری از وزارت آموزش و 
پرورش چندی پیش به سمت استانداری 
مازندران منصوب شد. سیدجواد ساداتی نژاد 
گر ماجرای چای دبش و حواشی آن نبود،  نیز ا
شاید امروز پست دیگری از سوی رئیس جمهور 
این  تنها در  البته جابه جایی ها  می گرفت. 
نفرات خلاصه نشد و نفراتی چون محسن 
معاونت  به  تهران  استانداری  از  منصوری 
، سیدصولت مرتضوی  اجرایی رئیس جمهور
، سیدمحمد  از معاونت اجرایی به وزارت کار
آقامیری از استانداری قم به سرپرستی وزارت 

جهاد کشاورزی و سیدمحمود حسینی پور از 
استانداری مازندران به ریاست مباره با مفاسد 
اقتصادی منتقل شدند. لذا به نظر می رسد 
در نگاه دولت مدیران تغییر نمی کنند بلکه از 

جایی به جای دیگر منتقل می شوند. 

   مسائل باید ریشه ای حل شود
با  ارتباط  در  اصولگرا  فعال سیاسی  یک 
لزوم تغییرات در دولت و جابه جایی ها اظهار 
داشت: بحث اقتصادی و مسائلی که ماوراء 
زمانی که  تا  است  ح  مطر اقتصادی  مسائل 
نشود  مهیا  اقتصادی مان  زیرساخت های 
گر پدر علم اقتصاد را هم بیاوریم کاری  حتی ا
از پیش نخواهد برد. شرایط اقتصادی کشور را 
می توان به سرطان انسانی تشبیه کرد. زمانی 
است که فرد مبتلا به سرطان شده و با شیمی 
درمانی به موقع طرف بهبود پیدا می کند اما 
زمانی هست که سرطان ریشه دارد و شیمی 
درمانی کردن این فرد فقط مرگش را به تاخیر 
می اندازد نه اینکه مداوا کند. امیررضا واعظی 
آشتیانی به »آرمان ملی« گفت: باید ببینیم در 
کدام بخش هستیم آیا می توانیم اقتصاد کشور 
را التیام دهیم یا اینکه می خواهیم فرصت 
بگیریم که عمر بیشتری کند. متاسفانه نوع 
کنون سلیقه ای  مدیریت در کشور از گذشته تا
بوده و این مدیریت سلیقه ای باعث شده تا 
شرایط اقتصادی کشور هم دستخوش اتفاقات 
رنگارنگ باشد. معاون وزیر صمت در دولت 
کنون نیز شاهد مدیریت سلیقه ای  نهم افزود: ا
در دولت هستیم و تا زمانی که زیرساخت ها و 
شرایط را مهیا نکنیم هر گونه تغییر مدیریت 
در حوزه اقتصادی تاثیری ندارد. چه بسا 
که در دولت های گذشته نیز تغییرات انجام 
خ نمی داد.  می شد اما هیچ تغییر جدیدی ر
گر ما  واعظ آشتیانی بیان کرد: من معتقدم که ا
مدیریت کشور را توانمند کنیم و به سمتی برویم 
که اثربخشی را بالا ببریم، تحول ایجاد کنیم، به 
تجربه توجه داشته باشیم و نگاه توسعه ای و 
پیشرفت را در نظر بگیریم خیلی بهتر است. 
وی تصریح کرد: آقای رئیسی این شجاعت را 
داشته که مدیرانی که کارآمدی نداشتند کنار 
کارآمد  بگذارد ولی به کار گیری مجدد مدیران نا
در حوزه های دیگر می تواند اثرات منفی خود را 
داشته باشد. اینکه با آزمون و خطا پیش بروند 
و از روش راه بنداز، جا بنداز استفاده کنند برای 

یک جامعه مدیریتی خوشایند نیست.
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گــــزارش

ذره بین

»آرمان ملی« لزوم تحول مثبت رو به بهبود در دولت را بررسی می کند

تغییر نه؛ فقط جابه جایی صندلی مدیران 
کارآمد اثرات منفی دارد    امیررضا واعظی آشتیانی در گفت وگو با »آرمان ملی«:   به کار گیری مجدد مدیران نا

کت  گر احمدی نژاد هم سا آرمان ملی– مطهره شفیعی: ا
باشد، افراد دیگری هستند که نامش را مطرح کنند که البته حق 
دارند چرا که اقدامات انجام شده در دولت او چنان است که تا 
سال ها می توان درباره تبعات و پشت پرده های آن صحبت کرد 
و نوشت. مانند پروژه سوآپ نفتی آذربایجان و نقش محصولی 
در آنکه به رغم روایت های شهرداران سابق اردبیل از نقش 
محصولی، دیروز یار دیگر احمدی نژاد این روایت ها را تکذیب 

کرد!

   حقیقت پور و افشارسلیمانی تایید کردند
آذرماه سال گذشته منصور حقیقت پور این پرونده را گشود. 
او که در زمان احمدی نژاد استاندار اردبیل بود، چنین روایت 
 ، کرد: »وقتی من استاندار اردبیل بودم و محصولی وزیر کشور
او به من خیلی فشار می آورد که پرونده سوآپ نفتی را جمع 
کنم؛ به موقع خواهم گفت چه کسانی در این پرونده بودند. 
محصولی آدمی بود که خالص سازی را در ارومیه راه انداخت 
کری شد.  و باعث انزوای شهیدان بزرگ ما مهدی و حمید با
وقتی ایشان به تهران آمد، به دلایلی که دلایل آن را نیز به موقع 
گفت در یک خانه ۷۰ متری در سلسبیل مستاجر  خواهم 
می شود. پس از این دوره، سوآپ یک رانت خیلی بزرگی بود که 
باعث ثروتمندشدن محصولی شد. تنها منصور حقیقت پور 
راوی این موضوع نبود. کاردار سابق ایران در خصوص ماجرای 
سوآپ نفتی و نقش صادق محصولی و احمدی نژاد اظهار 
داشت: بنده از نزدیک با مساله سوآپ نفت آذربایجان توسط 
محصولی که این روزها مطرح شده، درگیر بودم. زمانی که بنده 
کو بودم، اساسا پیشنهاددهنده سوآپ  به عنوان کاردار در با
بنده بودم، در آن زمان شرایط نخجوان خاص بود، به این ترتیب 
کو  که در محاصره بود و ارتباطات قطع شده بود. نخجوان در با
نمایندگی داشت که حسن زینال اف امور آن را برعهده داشت، 
به واسطه روابطی که با او داشتم پیشنهاد سوآپ نفت را دادیم 
و پای استانداری اردبیل به این داستان باز شد و احمدی نژاد 
این پروژه را به سازمان همیاری های شهرداری سپرد که مسئول 
آن حسینی، از دوستان احمدی نژاد بود، در نهایت قرارداد 
بسته شد و بنا بر این گذاشته شد که طرف آذربایجان از منطقه 
ایمیشلی که سمت دیگر آن پارس آباد ایران است، گازوئیل را 
به سازمان همیاری بدهد و آنها معوض را به نخجوان بدهند 
و در این میان هزینه سوآپ ۱۰ درصد می شد. افشارسلیمانی 
گفت: احمدی نژاد به دلیل اینکه اردبیل را نمی شناخت و 

ارتباطی هم با افراد آن منطقه نداشت افرادی را از این طرف 
و آن طرف به اردبیل آورده بود کما اینکه محصولی را وارد پروژه 
سوآپ نفتی کرد، در حالی که ربطی به محصولی نداشت و کار 
خودش به راحتی انجام می شد و نیازی به حضور احمدی نژاد 
و محصولی نبود، اما در هر صورت رانتی  بود که برداشتند و 
استفاده کردند. وی افزود: علاوه بر این در سرعین و خط لوله گاز 
خلخال نیز از این درآمد استفاده کردند اما بخش بزرگی از درآمد 
به شکل دیگری استفاده می شد که خدا می داند، اما داستان 
اصلی این است که گازوئیلی از آذربایجان به ایران نمی آمد چرا 
خ آن در ایران بود،  خ گازوئیل در آن کشور چند برابر نر که نر
لذا گازوئیل در همان کشور می ماند و به خود آذربایجانی ها 
می فروختند اما به دلیل اینکه نامش سوآپ بود و قرار بود ایران 
تانکر بفرست و در آن طرف پُر شود، این اقدام را انجام دادند که 
مهر ورود و خروج صوری می خورد اما در هر صورت گازوئیلی 
نمی آمده و این را به صورت نقدی می فروختند و دلار حاصل از 

آن را در بازار آزاد تبدیل به ریال می کردند.

   عباس زاده مشکینی تکذیب کرد
اما هنوز احمدی نژاد یاران وفاداری دارد که در هر شرایط 
حاضر به دفاع از او هستند، مانند محمود عباس زاده مشکینی 
که در دوران حضور احمدی نژاد در استانداری اردبیل یکی از 
کنون نماینده مجلس است. وقتی از او سوال  مدیرکل ها بود و ا
شد در جریان مسائل مرتبط با قضیه سوآپ نفتی هست؛ چنین 
پاسخ داد: از نزدیک خیر اما از دور بله. آن زمان میان ایران و 
جمهوری آذربایجان قراردادی بود که طبق آن نفت و گازوئیل 
کو از طریق پارس آباد وارد ایران می کرد، کامیون های آذری  را با
عرض استان اردبیل و آذربایجان شرقی را می پیموندند، به 
ک نخجوان می شدند،  سمت جلفا می رفتند و مجددا وارد خا
قرار بود حق راهی به ایران پرداخت کنند اما از دولت وقت ایران 
مجوز قانونی گرفتند و با ابتکاری گفتند که وقتی دولت مرکزی 
به اردبیل نفت و گازوئیل می دهد به جای اینکه این موارد را 
به پالایشگاه اردبیل بفرستد، سهم ما را از تبریز پرداخت کند 
کو را استفاده  و ما در داخل استان نفت و گازوئیل وارداتی با
می کنیم و کامیون ها هم دیگر عرض استان اردبیل را نمی روند، 
بلکه ما همین نفت و گازوئیل وارد شده را مصرف می کنیم و 
از سهم اردبیل و میزان سوخت مصرفی نخجوان را از تبریز 
می دهیم. ما نفت را از آذربایجان به ارزانی می خریدیم و بعد به 
گرانی می فروختیم که در اینجا پولی نصیب استان می شد، به 

این صورت که آن زمان به اندازه بودجه عمرانی دولت از محل 
سوآپ پول به قلک عمرانی استان تزریق شد. لذا از دولت مرکزی 
پول نمی گرفتیم و یک خلاقیتی بود. البته این کار را به کارگزار 
می دادند که انجام دهد، به این ترتیب که به او می گفتند سهم 
ما را بگیر و فلان جا بفروش، لذا این کار با مجوز و قانونی صورت 
گرفت و هم به نفع استان بود. دولت که تغییر کرد و اصلاح طلبان 
روی کار آمدند، پرونده تشکیل دادند شکایت کردند وکیل 
گرفتند و نهایتا نتوانستند آنچه می خواهند را اثبات کنند. 
محصولی هم به عنوان کارگزار طرف قرارداد بود، البته خیلی ها 
بودند که نفت و گازوئیل را می گرفتند و می بردند می فروختند و 
حاشیه سودی هم استفاده می کرد. در حال حاضر هم شرایط 
به همین ترتیب است به عنوان مثال فردی که نفت ایران را به 
عراق می برد، سود می کند. در این مورد خیلی حرف ها گفته شد.

   2 روایت متفاوت از بازداشت  ها
اقبال عباسی، شهردار اسبق اردبیل می گوید: پول حاصله 
از سوآپ نفتی میان اهداف سیاسی احمدی نژاد و شخص 
محصولی تقسیم شد. لذا محصولی از این طریق کسب درآمد 
کرد اما احمدی نژاد این پول را دو ماه مانده به انتخابات در 
راستای اهداف سیاسی خود از جمله کلنگ زنی برای خط لوله 
خلخال استفاده کرد، در صورتی که این پول باید در سازمان 
برای  نه  برای شهرداری ها استفاده می شد  و  همیاری ها 
گازرسانی که وظیفه دولت و وزارت نفت است، منتها به دلیل 
اینکه پول دست احمدی نژاد بوده او خلاف قانون دستور 
داده است. با گذشت ۳ سال که این اتفاقات افتاد هیچ دستگاه 
نظارتی به این قضیه ورود پیدا نکرد. بعد از اینکه دولت تغییر 
کرد و خاتمی آمد سازمان بازرسی به این موضوع ورود پیدا کرد، 
معاون عمرانی وقت احمدی نژاد و رئیس سازمان همیاری 
شهرداری ها که از قبل بوده، به دو دلیل بازداشت شدند که 
دلایل عبارت بودند از قاچاق سوخت و تجارت چای که سازمان 
همیاری انجام داده بود. اما عباس زاده مشکینی در مقام دفاع 
از احمدی نژاد ادعاهای اقبال عباسی را رد کرد و اظهارداشت: 
»هیچ کس بازداشت نشد، اقبال عباسی شهردار اردبیل زمان 
استانداری احمدی نژاد بود که بعد اصلاح طلب شد. خیر 
قضیه به این ترتیب نبود، پرونده تشکیل شد، به تهران آمد و 
تا دیوان عالی کشور و آن اتهاماتی که اصلاح طلبان به اینها زده 
گر این رأی صادر نمی شد اینها  بودند، رأی برائت گرفتند که ا

نمی توانستند وزیر و وکیل شوند... )با خنده(«

گزارش »آرمان ملی« از رانت سوآپ نفت با آذربایجان 

تایید 2 استاندار و یک کاردار؛ تکذیب مدیرکل 
      مرد نارمک نشین چه سهمی از درآمد محصولی داشت؟

برگزاری آیین تکریم و معارفه معاون اول 
قوه قضائیه 

»مصدق« طلب حلالیت کرد
اژه ای: باید خیلی مراقبت کنیم

حجت الاسلام  تودیع  مراسم  گذشته  روز 
مصدق از معاون اولی قوه قضائیه و معارفه 
گاه  حجت الاسلام خلیلی برگزار شد. همگان آ
هستند که پس از اعلام تخلقات اقتصادی 2 
پسر مصدق، او بقا در این جایگاه را مناسب 
ندید و استعفا داد. دیروز هم مسئولانی که به 
پشت تریبون رفتند؛ اشاره ای به اقدامات پسران 
مصدق نداشتند. حجت الاسلام و المسلمین 
، قدردانی  »مصدق« طی سخنانی ضمن تشکر
و طلب حلالیت از رئیس قوه قضائیه و مجموعه 
دستگاه قضائی، خدمت به مردم را مهم ترین 
عبادت دانست و اظهار کرد: مفتخر هستم که 
حدود ۳۵ سال از عمر خود را در دستگاه قضائی و 
در راه ارائه خدمت به مردم صرف کردم. وی با بیان 
اینکه همه ارکان قوه قضائیه در اجرای دقیق سند 
جدید تحول و تعالی دستگاه قضائی کوشا باشند، 
بیان داشت: جا دارد از همه مسئولان و افرادی که 
در تنظیم و تدوین سند تحول و تعالی جدید قوه 
قضائیه نقش داشتند، قدردانی به عمل بیاورم. 
حجت الاسلام و المسلمین مصدق افزود: طی 
مدتی که مسئولیت معاونت اول قوه قضائیه 
را عهده دار بودم، ارتباطات مستمر و خوبی را 
با مجلس و دولت برقرار کردیم و جا دارد که در 
، معاون اول دولت، وزیر  این راستا از آقای مخبر
دادگستری و هیأت رئیسه مجلس قدردانی کنم. 
وی در بخش دیگری از صحبت های خود با اشاره 
به عملیات افتخارآمیز »وعده صادق« و تنبیه 
صهیونیست های متجاوز توسط سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی بیان داشت: طی روز های اخیر 
شاهد بودیم که همه مردم ایران از انجام عملیات 
انجام شد،  که توسط سپاه  »وعده صادق« 
احساس غرور کرده و به ایرانی بودن خود افتخار و 
مباهات کردند؛ به طور کلی از مجموعه نیرو های 
مسلح اعم از ستاد کل، ارتش، سپاه، فراجا و 
وزارت دفاع که برای کشور افتخارآفرینی می کنند 

قدردانی به عمل می آورم.

   گاهی ناچاریم از یک امر مباح نیز اجتناب 
کنیم

رئیس قوه قضائیه هم اظهار کرد: آقای دکتر 
مصدق در طول بیش از ۳۰ سال خدمت در 
بخش های مختلف قوه قضائیه وسع خود را برای 
پیشرفت امور محوله گذاشتند. حجت الاسلام 
محسنی اژه  ای تصریح کرد: همه ما مسئولان 
قضائی باید توجه کنیم که عهده دار مسئولیتی 
خطیر و تکلیفی سنگین هستیم؛ لذا باید خیلی 
مراقبت کنیم و در انجام تکالیف، تلاش مضاعف 
داشته باشیم؛ گاهی ناچاریم از یک امر مباح 
نیز اجتناب کنیم. رئیس عدلیه بیان داشت: 
توقعات به حقی از ما مسئولان قضائی وجود دارد 
لذا باید با صبر و حوصله و بردباری در برابر موانع و 
مشکلات بایستیم و امور محوله را به نحو احسن 
به پیش ببریم. قاضی القضات اظهار داشت: ما 
در سمت ها و مسئولیت های قضائی باید بیش 
از دیگران به حُسن خلق توجه داشته باشیم 
و تمامی همکاران قضائی باید همواره تکریم 
ارباب رجوع و مراجعان را در زمره اولویت های 
قرار دهند. حجت الاسلام والمسلمین  خود 
محسنی اژه ای گفت: امروز بیش از اوقات دیگر 
به هماهنگی و همکاری نیازمندیم؛ در این راستا 
نباید از وجود اختلافات و به میدان آمدن افکار 
و نظریات و سلیقه های مختلف هراسید؛ این 
هنر ماست که با شنیدن اقوال مختلف، اَحسن 
آن ها را انتخاب کنیم و با متخصصان و اهالی فن و 
انسان های خبره در موضوعات مختلف مشورت 
کنیم. رئیس قوه قضائیه در پایان خاطرنشان کرد: 
کید من به مسئولان قضائی آن است که در  تا
نحوه تعامل با بخش های مختلف قوه قضائیه بر 
اساس تبیین و اقناع عمل کنند؛ چرا که پیشبرد 
برخی از امور و رفع برخی از مسائل صرفا با رویکرد 
دستوری امکان پذیر نیست و باید پیوست های 
تبیینی و توجیهی نیز همراه دستور صادره باشد. 
حجت الاسلام و المسلمین »خلیلی« نیز طی 
سخنانی در این مراسم، اظهار کرد: از خداوند 
متعال می خواهم که توفیق دهد تا بتوانم در 
مسئولیت معاونت اول قوه قضائیه، در جهت 
بسط و گسترش عدالت، منشأ اثر باشم. وی ضمن 
قدردانی از اقدامات حجت الاسلام والمسلمین 
مصدق طی دو سال و نیم گذشته در مسئولیت 
معاونت اول قوه قضائیه افزود: ما باید از تجارب 
حجت الاسلام والمسلمین مصدق به نحو احسن 
استفاده کنیم. حجت الاسلام والمسلمین خلیلی 
ادامه داد: همه ما باید توجه داشته باشیم که 
در طول دوران مسئولیت خود، نه تنها از ارتباط 
با خداوند متعال غافل نشویم بلکه دائما این 
ارتباط را افزایش دهیم. معاون اول قوه قضائیه 
گر ما امروز از تحول در دستگاه  همچنین گفت: ا
قضا سخن می گوییم و می خواهیم به نقطه 
مطلوب در قوه قضائیه برسیم، باید ابتدا به این 
حقیقت بیرونی که می خواهیم تحول را به معنای 
واقعی کلمه در دستگاه قضائی اجرا کنیم، باور 
داشته باشیم. وی ادامه داد: ضرورت دارد که 
همه ما دست به دست هم دهیم و تمام توان، 
ظرفیت، همبستگی، دلبستگی و انسجام خود 
را برای رسیدن به تحول و تعالی در دستگاه قضا 
و اجرا و عملیاتی سازی رهنمود های مقام معظم 
کیدات رئیس قوه قضائیه به کار بگیریم.  رهبری و تا
حجت الاسلام والمسلمین خلیلی با بیان اینکه 
مسیر تحول و تعالی در دستگاه قضا که مسیری 
سخت و دشوار است را نمی توان به  تنهایی طی 
کرد، گفت: امروز زمان کوتاه است و ضرورت دارد 
که همه ما با مشارکت جمعی، تمام تلاش خود 
را صرف کنیم تا به هدف بزرگ تحول و تعالی در 

دستگاه قضائی نائل شویم.


